
P R O T O K Ó Ł  NR  5/2015 

z  obrad VIII sesji VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu  25 września 2015 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 Obrady VIII sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji obecni 

radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał Pałka, Sekretarz 

Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG – Krzysztof 

Ławiński, Kierownik GOZ – Piotr Niewęgłowski,  Dyrektorzy szkół z terenu Gminy, sołtysi wg. 

listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokółu oraz honorowy obywatel gminy Pan 

Wiesław Jaszewski. 

 Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady – Mateusz Strychalski, który po powitaniu  

zebranych zaproponował  przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Ocena działalności Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku za I 

półrocze 2015 roku.  

7. Ocena działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku za I półrocze 2015 r. 

8. Przedstawienie informacji o działalności szkół w I półroczu 2015 roku na terenie gminy 

Kluczewsko. 

9. Ocena realizacji budżetu gminy za I półrocze 2015  roku. 

10. Wybór ławnika do Sądu Rejonowego we Włoszczowie na kadencję 2016-2019: 

a) przedstawienie opinii Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników, 

b) wybór Komisji Skrutacyjnej, 

c) głosowanie tajne, 

d) odczytanie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego we Włoszczowie na 

kadencję 2016-2019. 

11. Przedstawienie projektów uchwał w następujących sprawach: 

a) przyjęcia  „Lokalnego Programu Rewitalizacji dla miejscowości  Kluczewsko na lata 2015-

2024”, 

b) nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Kluczewsko księdzu Antoniemu Mroczkowi,  

c) nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Kluczewsko księdzu Józefowi Barczykowi, 

d)zapewnienia środków finansowych na dofinansowanie przebudowy układu komunikacyjnego 

dróg powiatowych  Nr 0254 T, 0231 T, 0238 T w gminach Kluczewsko,  Secemin, Radków, 

e) zmiany wykazu przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Kluczewsko, 

f) zmian w Uchwale Nr IX/34/2011  Rady Gminy Kluczewsko z dnia 28 października 2011 roku w 

sprawie utworzenia Gminnej Biblioteki  Publicznej  w Kluczewsku, 

g) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako 

działka ewidencyjna Nr 504/2 o powierzchni 0,11 ha w obrębie ewidencyjnym Kolonia Mrowina, 

h) zmian w budżecie gminy na 2015 rok, 

i) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Kluczewsko na lata 2015-2018. 

12. Dyskusja. 

13.Podjęcie uchwał w sprawach wymienionych w punkcie 11 porządku obrad. 

14. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

15. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący stwierdził quorum obrad VIII sesji Rady Gminy, obecnych 15 radnych.  



Ad. 3. Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.   

Ad. 4. Protokół  z poprzedniej VII sesji Rady Gminy był wyłożony do wglądu, nie zostały 

zgłoszone żadne uwagi. W związku z powyższym przyjęcie protokołu zostało poddane pod 

głosowanie. Protokół został zatwierdzony  jednogłośnie, bez poprawek. 

Ad. 5. Przewodniczący udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił  informację z działalności 

od ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się w dniu  30 czerwca 2015 roku (załącznik nr 3). Na 

zakończenie sprawozdania Wójt poinformował, że gospodarstwo Pana Artura Kopery z Parczki 

zajęło I miejsce w Powiecie w konkursie „Piękna i bezpieczna zagroda przyjazna środowisku”, 

którego rozstrzygnięcie nastąpiło w dniu 23 sierpnia  na dożynkach powiatowych w Radkowie. Z 

tej okazji Wójt wręczył Panu Arturowi Kopera list gratulacyjny oraz  upominek, a zebrani 

nagrodzili zwycięzcę oklaskami.      

Ad.6. Przewodniczący udzielił głosu Dyrektorowi Komunalnego Usługowego Zakładu 

Gospodarczego w Kluczewsku Panu Ławińskiemu Krzysztofowi, który przedstawił sprawozdanie z 

działalności zakładu za I półrocze 2015 roku (załącznik nr 4). Do najważniejszych zadań jakie 

realizuje zakład to: zaopatrzenie w wodę i odbiór ścieków, wywóz nieczystości stałych i płynnych, 

budowa wodociągu i sieci kanalizacyjnej.  W I półroczu br. trwała budowa sieci wodociągowej i 

kanalizacyjnej w Bobrownikach, oraz rozbudowa kanalizacji w Dobromierzu. Plan wydatków 

Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego został zrealizowany w 43,84 %. Dyrektor 

złożył podziękowanie za pomoc oraz za wsparcie ze strony władz gminy, sołtysów oraz 

mieszkańców i prosił o dalszą pomoc w realizowaniu zadań stawianych przed zakładem 

komunalnym.  

Ad. 7. Przewodniczący udzielił głosu Kierownikowi Gminnego Ośrodka Zdrowia w Kluczewsku 

Panu Piotrowi Niewęgłowskiemu, który przedstawił sprawozdanie z działalności ośrodka za  I 

półrocze 2015 roku (załącznik nr 5).  

Przychody zostały wykonane w kwocie 532.127,29 zł tj. 50,65 % planu, a po stronie wydatków 

503.808,17 zł tj. 48 %. W wyniku prowadzonej działalności zakład osiągnął dodatni wynik 

finansowy w kwocie 28.319 zł. Część wydatków, w tym przeglądy techniczne budynków, sprzętu 

oraz szkolenia BHP zostały poniesione w III kwartale i dlatego nie zostały ujęte w sprawozdaniu.  

Podstawowym problemem jest obsada lekarska w Ośrodku Zdrowia w Dobromierzu, po odejściu dr 

Jaszewskiego na emeryturę, mimo zamieszczanych ogłoszeń nie ma chętnych do pracy.   

Na zakończenie Kierownik złożył podziękowanie za pomoc i zrozumienie dla pracy jaką wykonują 

pracownicy Gminnego Ośrodka Zdrowia.  

Ad. 8. Przewodniczący Rady udzielił głosu Dyrektorowi Zespołu Przedszkolno-Szkolnego w 

Kluczewsku  Pani Irenie Orzechowskiej, która w imieniu wszystkich dyrektorów szkół z terenu 

gminy przedstawiła informację o działalności szkół na terenie gminy Kluczewsko w I półroczu 

2015 (załącznik nr 6).  

Pani Dyrektor przedstawiła wyniki z egzaminów końcowych ze szkół podstawowych i z 

gimnazjów. Tegoroczne średnie wyniki z egzaminów w szkołach z terenu gminy są w granicach 

średniej krajowej. Uczniowie szkół z terenu Gminy systematycznie biorą udział w wielu 

konkursach, olimpiadach oraz zawodach sportowych osiągając wielokrotnie znaczące sukcesy na 

szczeblu powiatowym, wojewódzkim a nawet ogólnopolskim. Są finalistami i laureatami 

konkursów przedmiotowych. Uczniowie mogą korzystać z zajęć pozalekcyjnych, kół 

przedmiotowych, sportowych oraz zainteresowań. W szkołach realizowane są programy i projekty, 

dzięki którym szkoły pozyskały znaczną ilość pomocy dydaktycznych.  

Z dowozu korzysta przeciętnie 245 uczniów. Z dożywiania w minionym roku szkolnym korzystało 

387 uczniów, w tym 117 objętych było dofinansowaniem ze strony GOPS-u. Po raz kolejny  zostały 

wypłacone stypendia i zasiłki szkolne dla uczniów będących w trudnej sytuacji finansowej.  

Rodzice otrzymali  wyprawkę szkolną dla uczniów klas drugich, trzecich i szóstych oraz dla 82 

uczniów z niepełnosprawnością intelektualną. Po raz pierwszy uczniom klas pierwszych szkoły 

podstawowej zostały wypożyczone podręczniki, dzieci otrzymały również materiały ćwiczeniowe. 

Placówki oświatowe realizują programy wychowawcze i profilaktyczne mające na celu uczynienie 



z dzieci w pełni odpowiedzialnych i dobrze wychowanych obywateli. Szkoły biorą udział w akcjach 

charytatywnych, organizują imprezy i uroczystości szkolne, patriotyczne, jasełka, dzień Babci, 

Dziadka, Seniora itp. Rokrocznie w miarę posiadanych środków finansowych dokonuje się 

remontów  placówek oświatowych. W celu oszczędności część remontów wykonywana jest 

sposobem gospodarczym, gdzie wydatkiem jest jedynie zakup materiałów. Z roku na rok wykonuje 

się najpilniejsze prace w miarę posiadanych środków finansowych. Można stwierdzić, że stan 

techniczny obiektów szkolnych w ostatnich latach uległ znacznej poprawie, gdzie został  

podniesiony w ten sposób komfort nauki i pracy.  

Na zakończenie Pani Dyrektor w imieniu wszystkich dyrektorów podziękowała Wysokiej 

Radzie, Panu Wójtowi oraz wszystkim ludziom, dla których temat oświaty nie jest tematem obcym, 

którzy wiedzą, że jest to dziedzina, której nie można zaniedbywać. Pani Dyrektor podziękowała za 

pomoc, za zaangażowanie, zrozumienie a czasami za wyrozumiałość.    

Ad. 9. Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik Aleksandrze Kuzdak, która przedstawiła 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 roku (załącznik nr 7).  

Na koniec I półrocza plan dochodów przewidywał kwotę 17.100.979,63 zł, z czego 

wykonano 9.039.159,65 zł tj. 52,86 % planu.  

Plan wydatków przewidywał  kwotę 20.533.714,99 zł, z czego wykonano 11.394.297,82 zł 

tj. 55,49 % planu.  

Budżet Gminy na pierwsze półrocze zamknął się deficytem w kwocie 106.921,92 zł przy 

planowanym deficycie rocznym 1.783.555,61  zł.  

Stan wymagalnych i niezapłaconych gminie należności budżetowych wynosi 892.233,20 zł. 

Wobec dłużników prowadzone są postępowania egzekucyjne. 

Przewiduje się, że wszystkie zadania zaplanowane na rok bieżący zostaną wykonane, a 

budżet gminy na koniec roku  będzie oscylował w granicach  100 %.  

Dokonana analiza wykonania budżetu za I półrocze 2015 roku  nie budzi zastrzeżeń co do 

realności wykonania całego zaplanowanego budżetu.  Inwestycje są w trakcie realizacji zgodnie  z 

zaplanowanym harmonogramem. Sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze zostały 

pozytywnie zaopiniowane przez  Regionalną Izbą Obrachunkową w Kielcach.  

Pani Skarbnik odczytała pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

dotyczącą wykonania budżetu gminy za I półrocze br.  

Ad. 10. Rada przystąpiła do wyboru ławnika do Sądu Rejonowego we Włoszczowie na kadencję  

2016-2019: 

a) Przewodniczący udzielił głosu Przewodniczącej Zespołu Opiniującego kandydatów na 

ławników – Pani Bożenie Ławińskiej , która przedstawiła protokół z posiedzenia zespołu 

(załącznik nr 8). Dnia 17 października odbyło się posiedzenie zespołu opiniującego, na 

którym zespół dokonał przeglądu dokumentów złożonych przez kandydatów na 

ławników. Po dokonanej analizie zespół opiniujący nie widzi jakichkolwiek przeszkód, 

aby zgłoszona kandydatka mogła być wybrana na ławnika.  

b) Przewodniczący Rady wystąpił o zgłoszenie 3 kandydatów do Komisji Skrutacyjnej w 

celu przeprowadzenia głosowania tajnego. Do komisji skrutacyjnej zostali 

zaproponowani: Radna Radolińska Ewa, radna Bańcer Barbara oraz radna Skrzypek 

Monika. Panie radne kandydatury na członka komisji skrutacyjnej przyjęły.  

Przewodniczący Rady zwrócił się czy są jeszcze jakieś zgłoszenie do komisji 

Skrutacyjnej. W związku z brakiem  kandydatów Przewodniczący zamknął listę 

członków komisji skrutacyjnej.  

Proponowany skład Komisji Skrutacyjnej został poddany pod głosowanie. Za 

powołaniem  składu komisji skrutacyjnej w osobach radnych: Radolińska Ewa, Bańcer 

Barbara, Skrzypek Monika  -  głosowało 15 radnych. Skład komisji skrutacyjnej został 

wybrany jednogłośnie.  

c) Rada przystąpiła do głosowania tajnego. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej 

Radolińska Ewa odczytała protokół komisji w sprawie wyboru ławników (załącznik nr 



9). W głosowaniu tajnym udział wzięło 15 radnych. Kandydatka Pani Klimczyk Urszula 

otrzymała 15 głosów „za”. 

d) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 

Rejonowego we Włoszczowie na kadencję 2012-2015. Uchwała otrzymała Nr 

VIII/30/2015 i stanowi załącznik nr 10 do protokółu. 

Ad. 11. a) Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Rafałowi Graczkowskiemu – 

przedstawicielowi firmy Graczkowski-dotacje, który przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia  „Lokalnego Programu Rewitalizacji dla miejscowości  Kluczewsko na lata 2015-2024”  

Gmina Kluczewsko zamierza ubiegać się o dotacje ze środków Unii Europejskiej m.in. z 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego i dokument ten stanowi 

realne narzędzie do wykorzystania przy planowaniu i wdrażaniu konkretnych działań w obrębie 

obszaru rewitalizowanego. Tak opracowany dokument daje szansę na złożenie aplikacji po środki 

pomocowe Unii Europejskiej, po pozyskaniu których rewitalizowany teren będzie służył 

społeczeństwu. Program rewitalizacji został opracowany przy szerokim udziale społeczeństwa oraz 

współpracy wielu instytucji i odzwierciedla potrzeby społeczne obszaru rewitalizowanego. Program 

rewitalizacji opracowuje się dla miejscowości, w których mieści się siedziba gminy.  

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Sportu Panu Piotrowi Barańskiemu, który poinformował, że Wójt Gminy Rafał Pałka złożył do 

Rady Gminy zgodnie z regulaminem nadawania Honorowego Obywatelstwa Gminy Kluczewsko, 

uchwalonego uchwałą Rady Gminy Nr VII/22/2015 z dnia 30 czerwca 2015 roku  dwa wnioski o 

nadanie honorowych obywatelstw Gminy Kluczewsko dla dwóch emerytowanych księży. Komisja 

Oświaty po zapoznaniu się z uzasadnieniem oraz z pozytywnym stanowiskiem wszystkich stałych 

Komisji Rady Gminy wnosi o przyjęcie uchwał nadających Honorowe Obywatelstwo Gminy 

Kluczewsko dla Księdza Antoniego Mroczka oraz dla Księdza Józefa Barczyka. Przewodniczący 

Piotr Barański przedstawił  uzasadnienie do w/w uchwał.  

 Ksiądz Antoni Mroczek w ciągu 31 lat pracy duszpasterskiej w Stanowiskach uczył 

nieprzerwanie religii, najpierw w domach, w poszczególnych wioskach parafii, a od 1990 roku 

nauczał religii w Szkole Podstawowej w Dobromierzu. W parafii Stanowiska, pełniąc gorliwie 

wszystkie posługi duszpasterskie, zarazem wiele czasu i energii poświęcał sprawom gospodarczym. 

Do ważniejszych prac, jakie w tym czasie wykonano, należy m. in.: ogrodzenie całego cmentarza 

parafialnego, otynkowanie kościoła, budowa domu parafialnego i odnowienie kaplicy grobowej 

Czaplickich na Kopruszy. Dzięki m. in. jego staraniom rozwijała się orkiestra strażacka, która 

uświetniała wiele uroczystości kościelnych. Jako pracowity i staranny gospodarz dbał o czystość 

otoczenia kościoła, ale uczył tego także mieszkańców parafii, dając osobiście przykład sprzątania 

drogi publicznej, cmentarza i placów, dzięki czemu można by go nazwać prekursorem modnego 

dzisiaj tzw. „sprzątania świata”. Wydawał małe książeczki ewangelizacyjne, w których zbiera 

swoje dawne kazania i daje wiernym do osobistej lektury. Ks. Antoni Mroczek nigdy nie dbał o 

rzeczy materialne.  Prowadzi życie nadzwyczaj skromne, wręcz ascetyczne, zadowalając się 

najprostszymi warunkami. Wszystkie jego przedsięwzięcia i długoletni trud włożony w 

kształtowanie parafii Stanowiska, będącej w całości częścią naszej gminy, której absolutną 

większość stanowią katolicy, upoważniają do tego, aby złożyć wniosek o nadanie mu honorowego 

obywatelstwa Gminy Kluczewsko. Ważne jest także to, że związków z naszym terenem ks. Antoni 

Mroczek nie ograniczył do lat swojej pracy, ale chciał je podtrzymać do końca życia i dlatego 

pozostaje jej mieszkańcem. Przeżył tu dotąd 43 lata. Ks. kan. Antoni Mroczek stał się zaś jedną z 

najbardziej rozpoznawalnych osób w całej szerokiej okolicy – nie tylko w parafii Stanowiska i w 

gminie Kluczewsko, także w powiecie włoszczowskim, a również poza nim.  

 Nie pouczał tylko słowem, nie dając przykładu, ani nie dawał przykładu bez koniecznych 

pouczeń. Nieustannie czynił i nadal czyni jedno i drugie. 

 

 

 



 Ksiądz Józef Barczyk objął urząd proboszcza w Kluczewsku w roku 1995. Oprócz pracy 

duszpasterskiej, wiele czasu poświęcał grupom młodzieżowym oraz osobom starszym. Nauczał w 

szkole, łącznie 38 lat. Miłość do sportu sprawiła, że był jednym z inicjatorów powstania Gminnego 

Klubu Sportowego. Przez wiele lat z pełnym zaangażowaniem współpracował z klubem sportowym 

GKS, w którym pełnił funkcję vice-prezesa, będąc w pełni oddany młodzieży naszej gminy. GKS w 

trakcje jego pracy odnosił najistotniejsze wyniki. Nie sposób jednak opisać tak pokrótce wszystkich 

prac, jakich dokonał dla parafii i Kluczewska. Do jednych z najważniejszych przedsięwzięć należą: 

Kapitalny remont plebanii wraz z utworzeniem pomieszczeń mieszkalnych na poddaszu, remont 

ogrodzenia wokół kościoła wraz z nowymi bramami, budowa chodnika wokół kościoła, malowanie 

świątyni wraz z remontem zabytkowych organ, częściowa wymiana dachu, umeblowanie zakrystii, 

gruntowny remont kaplicy na cmentarzu wraz ołtarzem przy niej się znajdującym, częściowa 

budowa ogrodzenia cmentarnego wraz z nowymi bramami, wycinka starych drzew zagrażających 

pomnikom, zagospodarowanie ternu znajdującego się za plebanią, i wiele jeszcze innych, nie mniej 

ważnych zostało wykonanych. Do sfinansowania tych prac pozyskiwał w jednej trzeciej mierze 

środki pochodzące z zewnątrz, wykazując się tym samym nieprzeciętną gospodarnością. Praca 

proboszcza sprawiała mu dużo satysfakcji i radości. Plebania zawsze „stała otworem” dla 

wszystkich, będąc miejscem radosnym i rodzinnym.  

 W dowód uznania za pracę wśród naszej młodzieży, ówczesne władze naszej gminy, 

wystąpiły do Prezydenta RP o przyznanie Srebrnego Krzyża Zasługi, który został przyznany 

księdzu 23 października 2001 roku. W roku 2010 złożył urząd proboszcza i przeszedł na zasłużoną 

emeryturę. Związany z ziemią Kluczewska pozostał w parafii jako rezydent do dnia dzisiejszego. 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty 

uchwał w następujących sprawach: 

d) Zapewnienia środków finansowych na dofinansowanie przebudowy układu komunikacyjnego 

dróg powiatowych  Nr 0254 T, 0231 T, 0238 T w gminach Kluczewsko,  Secemin, Radków. 

Powiat Włoszczowski w roku 2016 zamierza aplikować środki finansowe w ramach Programu 

Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na zadanie pod nazwą „Przebudowa 

układu komunikacyjnego dróg powiatowych Nr 0254 T, 0231 T, 0238 T w gminach Kluczewsko,  

Secemin, Radków  poprawiającą bezpieczeństwo i dostępność na odcinkach dróg  Kolonia 

Mrowina – Piaski na terenie Gminy Kluczewsko. Jest to kontynuacja realizowanej w 2015 roku 

przebudowy drogi powiatowej realizowanej przez Powiat przy udziale środków Gminy 

Kluczewsko. Kosztorys inwestorski opiewa na kwotę 920 tyś. zł, z czego planuje się pozyskać 

kwotę 460 tyś. zł.  Pozostałą kwotę pokryje powiat i gmina po 230 tyś. zł każda. Kwota 230 tyś. zł. 

stanowić będzie udział gminy w wysokości 25 % kosztów realizacji przebudowy drogi Kolonia 

Mrowina – Piaski.  

e) Zmiany wykazu przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Kluczewsko. W związku z licznymi postulatami mieszkańców zmienia się wykaz 

przystanków komunikacyjnych i tak: w Bożej Woli następuje zmiana lokalizacji przystanku, 

natomiast w Ciemiętnikach powstanie przystanek na Kresach, a w Rzewuszycach przystanek koło 

remizy OSP.  

f) Zmian w Uchwale Nr IX/34/2011  Rady Gminy Kluczewsko z dnia 28 października 2011 roku w 

sprawie utworzenia Gminnej Biblioteki  Publicznej  w Kluczewsku. Uchwałą Nr IX/34/20111 Rada 

Gminy Kluczewsko utworzyła Gminną Bibliotekę Publiczną jako samorządową instytucję kultury 

funkcjonującą jako jednostka organizacyjna Gminy Kluczewsko. Z uwagi na zmianę lokalizacji 

siedziby biblioteki oraz zmianę zakresu działania biblioteki należało zmiany te uwzględnić w akcie 

utworzenia biblioteki oraz statucie Gminnej Biblioteki Publicznej w Kluczewsku.  

g) Wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako 

działka ewidencyjna Nr 504/2 o powierzchni 0,11 ha w obrębie ewidencyjnym Kolonia Mrowina. 

Do Urzędu Gminy wpłynął wniosek mieszkanki miejscowości Kolonia Mrowina oferujący sprzedaż 

działki o numerze ewidencyjnym Nr 504/2 o powierzchni 0,11 ha  na rzecz Gminy z 

przeznaczeniem  do użytku mieszkańców sołectwa Kolonia Mrowina za cenę 8.000 zł. Nabycie 



nieruchomości nastąpi z funduszu sołeckiego Kolonii Mrowina, a cena nie przekroczy kwoty 8.000 

zł. Warunki nabycia nieruchomości zostaną ustalone w drodze rokowania, zgodnie z Uchwałą Nr 

XXII/25/2009 w sprawie określenia zasad nabywania i zbywania nieruchomości gruntowych oraz 

ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż 3 lata.   

h) Przewodniczący Rady  udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekty uchwał:  - w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

i) Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluczewsko na lata 2015 – 2018. W celu 

prawidłowej realizacji budżetu gminy przy proponowanych zmianach w budżecie gminy należy 

również dokonać zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy. 

Ad. 12. W dyskusji jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty Piotr Barański. 

Komisja pozytywnie opiniuje wszystkie projekty uchwał będące tematem obrad sesji oraz 

sprawozdania z wykonania budżetów gminy oraz jednostek. Niepokój oraz kontrowersje komisji 

budzi spadek subwencji oświatowej na szkoły oraz plan oceny wyników egzaminów końcowych w 

szkołach.   

- Przewodnicząca Komisji Finansów – Bożena Ławińska, przedstawiła stanowisko komisji 

wypracowane na posiedzeniu w dniu 22.09.br. Po raz pierwszy na posiedzeniu komisji wszyscy 

dyrektorzy szkół przedstawili szczegółowo sprawozdania z działalności placówek. Komisja 

stwierdza, że środków na oświatę powinno wystarczyć. Komisja pozytywnie ocenia działalność 

GOZ i KUZG za I półrocze. Wykonanie budżetu gminy za I półrocze Komisja Finansów ocenia 

pozytywnie, niepokój budzą po stronie dochodów wymagalne niezapłacone zobowiązania. Komisja 

nie wnosi żadnych uwag do projektów uchwał będących tematem obrad dzisiejszej sesji. Po 

obradach komisja udała się w teren i stwierdza, że po modernizacji powstała nowoczesna 

oczyszczalnia ścieków w Dobromierzu, teraz należy zmodernizować oczyszczalnię w Kluczewsku.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa Eugeniusz Lipiński. Komisja 

pozytywnie ocenia działalność zakładów GOZ i KUZG, oraz wykonanie budżetu gminy za I 

półrocze br. Komisja nie wnosi uwag do projektów uchwał. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Karol Glanda. Komisja pozytywnie 

ocenia przedstawione sprawozdania oraz projekty uchwał.  

Ad. 13. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie przyjęcia  „Lokalnego Programu Rewitalizacji dla 

miejscowości  Kluczewsko na lata 2015-2024”– udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr 

VIII/31/2015 i stanowi załącznik nr 11.   

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy 

Kluczewsko księdzu Antoniemu Mroczkowi – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr 

VIII/32/2015 i stanowi załącznik nr 12.  

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy 

Kluczewsko księdzu Józefowi Barczykowi – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr 

VIII/33/2015 i stanowi załącznik nr 13.   

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zapewnienia środków finansowych na 

dofinansowanie przebudowy układu komunikacyjnego dróg powiatowych  Nr 0254 T, 0231 

T, 0238 T w gminach Kluczewsko,  Secemin, Radków – udział wzięło 15 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

nr VIII/34/2015 i stanowi załącznik nr 14.   

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmiany wykazu przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Kluczewsko – udział wzięło 15 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr VIII/35/2015 i stanowi załącznik nr 15. 



f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Uchwale Nr IX/34/2011  Rady Gminy 

Kluczewsko z dnia 28 października 2011 roku w sprawie utworzenia Gminnej Biblioteki  

Publicznej  w Kluczewsku – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 

radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr VIII/36/2015 i stanowi 

załącznik nr 16.     

g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako działka ewidencyjna Nr 504/2 o powierzchni 

0,11 ha w obrębie ewidencyjnym Kolonia Mrowina – udział wzięło 15 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

nr VIII/37/2015 i stanowi załącznik nr 17.   

h) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok  – udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr VIII/38/2015 i stanowi załącznik nr 18.  

i) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy 

Kluczewsko na lata 2015-2018 – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr VIII/39/2015 i 

stanowi załącznik nr 19. 

Ad. 14. W interpelacjach zapytaniach  i wolnych wnioskach głos zabrali: 

- Sołtys wsi Kluczewsko Jerzy Łączek zwrócił się o usunięcie pniaków po ściętych drzewach na 

ulicy Kościelnej. 

- Sołtys wsi Bobrowska Wola zwrócił się do Wójta o wydanie kserokopii decyzji na spuszczenie 

wody ze zbiornika wodnego w Bobrowskiej Woli, oraz czy jest pozwolenie wodno-prawne na ten 

zbiornik.  

- Radny Lipiński Eugeniusz zwrócił się do Wójta o zamieszczenie informacji  na stronie 

internetowej Gminy, aby mieszkańcy nie wypuszczali psów poza swoje posesje. Radny odniósł się 

do wypowiedzi poprzednika i wyjaśnił, że pozwolenia wodnoprawnego na ten zbiornik nie ma, 

Gmina wybudowała go już dawno, nie było uregulowanego stanu prawnego działki zajętej na 

zbiornik. Wójt przekazał w użytkowanie dla sołectw Bobrowska Wola i Kolonia Bobrowska Wola. 

Użytkownicy zbiornika w związku z przedłużającą się suszą podjęli decyzję o spuszczeniu wody, 

pogłębieniu i wyczyszczeniu zbiornika. Później  sołtys Tkacz sprzeciwił się spuszczeniu wody i tak 

powstał konflikt. Radny Lipiński był w ewidencji geodezyjnej i sprawdzał, że działka na której 

znajduje się zbiornik wodny istnieje jako łąka. Zbiornik służył sołectwom, był zarybiony i 

korzystali z niego mieszkańcy nie tylko sołectw ale również gminy. Teraz przez niesłuszne 

pretensje wnoszone przez sołtysa Tkacza możemy nie mieć zbiornika. 

- Radny Henryk Pawlik zwrócił się do Wójta, czy zbiornik wodny nie mający pozwolenia 

wodnoprawnego może dalej funkcjonować oraz czy gmina jako właściciel może inwestować 

gminne pieniądze w zbiornik, który nie ma podstaw prawnych do istnienia.  

Wójt wyjaśnił, że nie ma uregulowania stanu prawnego tego zbiornika.  

- Radny Henryk Łoszek zwrócił się do Wójta jaką odpowiedź Wójt wystosował na ofertę sprzedaży 

działki koło szkoły.  

Wójt wyjaśnił, że w przyszłorocznym budżecie gminy zostaną zaplanowane środki na zakup 

działki.  

- Radny Karol Glanda zwrócił się do Wójta w następujących sprawach: aby wystąpić do 

Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich o usunięcie gałęzi przy drodze wojewódzkiej, o 

doprowadzenie wodociągu w Pilczycy do dwóch domostw koło mostu oraz o podwyższenie 

ekwiwalentu dla strażaków za udział w akcjach gaśniczych.  

Wójt wyjaśnił, że zgłoszone postulaty będą podstawą do realizacji w budżetach w latach 

następnych.  

Wójt Gminy poinformował zebranych, że dziś zostały podjęte uchwały o nadaniu honorowych 

obywateli gminy, a uroczyste wręczenie aktów nadania nastąpi na uroczystościach z okazji Święta 

Niepodległości w dniu 11 listopada w kościele po mszy świętej za Ojczyznę.  



Na zakończenie Wójt Gminy zaprosił wszystkich zebranych po zakończonej sesji na do pokoju 

obsługi mieszkańców na otwarcie profilu zaufanego a następnie na wycieczkę zorganizowaną przez 

Przedborski Park Krajobrazowy. 

 

 

Ad. 15. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji w 

dniu 25 września 2015 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 12
25

.  

 

 

PROTOKÓLANT:         PRZEWODNICZĄCY RADY: 

 

 

 

 

 

 

 


